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     Protokół Nr XV/2016 

z XV sesji Rady Gminy Stanisławów 

 w dniu 26 lutego 2016r. 

 

 
XV sesja Rady Gminy Stanisławów w dniu 26 lutego 2016r. odbywała się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Stanisławów, trwała od godz. 16
00

 do godz. 19
00

. Obrady 

prowadziła Elżbieta Król  Przewodnicząca Rady Gminy Stanisławów. 

 

W obradach udział wzięli: 

- Radni w liczbie 13 osób (nieobecni: Dariusz Kraszewski, Piotr Matusik),  

- Adam Sulewski Wójt Gminy,  

- Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy, 

- Artur Olszewski Radca Prawny, 

- Sołtysi, 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu.  

 

Ad 1.  
Otwarcia XV sesji dokonała Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, która 

powitała wszystkie osoby przybyłe na sesję i poinformowała, że na sali jest obecnych 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

 

Ad 2.  

Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad. Po czym 

zapytała czy p. Wójt, bądź Radni chcieliby wnieść zmiany do porządku obrad. 

Adam Sulewski Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenia dodatkowego punktu 

do porządku obrad; ,,Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do sądu 

administracyjnego na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej.” 

Po czym Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

obecnego pkt. 11 a jako 11 wprowadzić pkt zgłoszony przez p. Wójta. 

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie poszczególne 

propozycje zmian do porządku obrad. 

Wniosek zgłoszony przez Wójta Gminy został przyjęty 11 głosami za, przy 1 przeciw 

i 1 wstrzymującym się od głosowania. Głosowało 13 Radnych obecnych na sesji. 

Wniosek Radnego Andrzeja Kowalczyka został przyjęty jednogłośnie. Głosowało 13 

Radnych obecnych na sesji. 

 Po przegłosowaniu powyższych wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 

porządek obrad z uwzględnieniem zmian. 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z prac Komisji między 

sesjami oraz zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których 

tematów nie uwzględniono w porządku sesji.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Stanisławów. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2016 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz określenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie i doskonalenie nauczycieli. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2016. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stanisławów wraz z liczbą punktów przyznanych każdemu 

kryterium oraz określenie dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Stanisławów wraz z liczbą punktów przyznanych każdemu kryterium oraz 

określenie dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do sądu administracyjnego na uchwałę 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa radcy prawnemu do 

reprezentowania Rady Gminy Stanisławów przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Warszawie w sprawie skargi na nieudzielenie informacji 

publicznej. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa radcy prawnemu do 

reprezentowania Rady Gminy Stanisławów przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Warszawie w sprawie skargi na nieudzielenie informacji 

publicznej. 

23. Zapytania i wolne wnioski. 

24. Zamknięcie obrad.  

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad ze zmianami. Głosowało 13 

Radnych obecnych na sesji. 

 

Ad 3. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

protokół z poprzedniej sesji był sporządzony na tyle wcześnie, że wszyscy Radni mieli 

możliwość zapoznania się z nim. Następnie zapytała o uwagi do protokołu z XIV sesji.  

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie 

protokół z XIV sesji. 

Rada Gminy 11 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących przyjęła protokół z XIV 

sesji. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 4. 
 Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Wójta Gminy. 

Adam Sulewski Wójt Gminy zabierając głos złożył sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych na XIV sesji.  

 Następnie Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z wykonania zadań między sesjami. 
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- Odbył się Konwent Wójtów, na którym była obecna poseł Teresa Wargocka. P. Wargocka 

poinformowała, że dopiero w czerwcu będzie decyzja czy Gimnazja zostaną utrzymane czy 

zlikwidowane. 

- Dla trzech gmin: Dobre, Jakubów i Stanisławów zostało zorganizowane spotkanie 

z Komendantem Policji w sprawie stworzenia mapy zagrożeń. Taka mapa zostanie 

przygotowana przez Policję, a następnie umieszczona na stronie internetowej Komendy 

Powiatowej Policji.   

- Odbyło się coroczne sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji ze stanu 

bezpieczeństwa. Komenda w Mińsku ma najlepsze wyniki, co jest powodem do dumy. Dla 

obsady komisariatu w Stanisławowie jest to motywacja do lepszej pracy.  

- Na poprzednim posiedzeniu Komisje zdecydowały o budowie sieci wodociągowej do […] w 

Retkowie i w związku z tym zostały wysłane zapytania o cenę.  

- W przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie w sprawie budowy kanalizacji we wsi 

Retków. Pomimo okresu zimowego cały czas trwają prace. W umowie, termin zakończenia 

inwestycji został określony na dzień 30 września 2016r., ale wszystko wskazuje na to, że 

inwestycja zostanie zakończona wcześniej. 

- Przetarg na modernizację stacji uzdatniania wody w Sokólu został rozstrzygnięty. Została 

też podpisana promesa na dofinansowanie modernizacji. 

- Trwają prace projektowe budowy drogi w Zalesiu, która została wytypowana do złożenia 

wniosku o dotację z programu wyłączeniu gruntów spod produkcji rolnej. 

- W trakcie realizacji jest również projekt na budowę chodnika przy ul. Szkolnej 

w Stanisławowie.  

- Jeśli chodzi o budowę hali sportowej w Pustelniku, to tylko dwie oferty mieszczą się ramach 

finansowych określonych w budżecie Gminy. Został już złożony wniosek na dofinansowanie 

tej inwestycji.  

- Powstała inicjatywa współpracy z Gminami Jadów i Strachówka w przedmiocie pozyskania 

dofinansowania na montaż solarów i instalacji fotowoltaicznych. 4 marca o godz. 18.00 

odbędzie się spotkanie w tej sprawie.  

 

Ad. 5 

W punkcie tym Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy złożył  

sprawozdania ze wspólnego posiedzenia Komisji, które odbyło się w dniu 24.02.2016r.  - 

wnioski z posiedzenia stanowią załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad 6. 

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy 

poinformowała, że Komisje dwa razy dyskutowały o projekcie Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej. Z uwagi na pytania Radnego Dariusza Kraszewskiego ten punkt został zdjęty 

z porządku poprzedniej sesji. Przewodnicząca stwierdziła, że wszystkie wątpliwości zostały 

wyjaśnione na posiedzeniach komisji. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała ,,czy są jeszcze 

pytania do PGN?” 

Z uwagi na brak pytań p. Elżbieta Król odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie.   

 Po czym Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały 

bez czytania jego treści.  

Rada Gminy 11 głosami za, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosowania  

podjęła uchwałę Nr XV/90/2016 w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Stanisławów, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Głosowało 13 Radnych 

obecnych na sali obrad. 
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Ad 7.  

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy, po otwarciu dyskusji w tym punkcie 

poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Janusz Wieczorek Dyrektor 

Samorządowego Zespołu Oświatowo-Wychowawczego omówił projekt uchwały.  

 Z uwagi na brak pytań Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 przeciw przyjęła uchwałę Nr 

XV/91/2016  w sprawie ustalenia na rok 2016 planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie i doskonalenie nauczycieli, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Głosowało 

13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 8.  

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że projekt uchwały został 

przedstawiony na posiedzeniu Komisji i dotyczy zwiększenia o 22 tys. zł. środków na sport.  

Po czym Jadwiga Będkowska Sekretarz Gminy dodała, że w budżecie Gminy na sport 

zostało uchwalone 30 tys. zł, a teraz jest zwiększenie o 20 tys. zł.    

Z uwagi na brak pytań Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 przeciw podjęła uchwałę Nr XV/92/2016 w 

sprawie zmian w budżecie Gminy na rok 2016, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 9. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

na wspólnym posiedzeniu Komisji Janusz Wieczorek Dyrektor Samorządowego Zespołu 

Oświatowo-Wychowawczego szczegółowo omówił kryteria naboru zarówno do szkół 

podstawowych jak i gimnazjum.  

Z uwagi na brak pytań Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek o głosowanie 

projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę nr XV/93/2016 w sprawie 

określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych 

szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stanisławów wraz 

z liczbą punktów przyznanych każdemu kryterium oraz określenie dokumentów niezbędnych 

do potwierdzenia tych kryteriów, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Głosowało 13 

Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 10.  

 Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że 

projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji.  

Z uwagi na brak pytań Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez czytania jego treści. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XV/94/2016 w sprawie określenia 

kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych gimnazjów, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Stanisławów wraz z liczbą punktów 

przyznanych każdemu kryterium oraz określenie dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
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tych kryteriów, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych 

na sali obrad. 

 

Ad 11. 

 Elżbieta Król Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Artura 

Olszewskiego Radcę Prawnego.  

Artur Olszewski Radca Prawny wyjaśnił, że Rada Gminy na sesji w grudniu podjęła 

uchwałę dotyczącą udzielania dotacji niepublicznym przedszkolom i innym formom 

wychowania przedszkolnego. Rada Gminy musi uregulować kryteria udzielania dotacji. 

Regionalna Izba Obrachunkowa zakwestionowała 3 merytoryczne punkty uchwały. W naszej 

ocenie stanowisko RIO jest niewłaściwe, ponieważ RIO źle interpretuje zapisy ustawy 

o systemie oświaty. Data urodzenia dziecka jest istotna z uwagi na to, że nie na każde dziecko 

w przedszkolu przysługuje dofinansowanie. Miejsce zamieszkania jest ważne ze względu na 

ubieganie się o zwrot dotacji z innych gmin. Data urodzenia ma znaczenie z tego powodu, że 

dzieci 2,5 letnie są przyjmowane do przedszkola, ale nie przysługuje na nie dofinansowanie. 

Termin wejścia w życie, to kolejny istotny element biorąc pod uwagę konieczność naliczenia 

dotacji od 1 stycznia 2016r. W związku z powyższym zapadła decyzja o zaskarżeniu uchwały 

RIO do sądu administracyjnego. 

Następnie Sylwester Bąkowski Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Z uwagi na to, że wynik głosowania budził wątpliwości Przewodnicząca Rady Gminy 

zarządziła reasumpcję głosowania. 

Rada Gminy w ponownym głosowaniu 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym się od 

głosowania przyjęła uchwałę Nr XV/95/2016 w sprawie wniesienia skargi do sądu 

administracyjnego na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej, która stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 12. 

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Artur Olszewski Radca Prawny wyjaśnił, że 

kolejnych 9 projektów uchwał zostało przygotowanych w związku ze stanowiskiem 

Wojewody Mazowieckiego, że skargi i wnioski wpływające do Rady Gminy powinny być 

przekazywane w formie uchwały. W naszej ocenie jest to niewłaściwe stanowisko, ponieważ 

Samorządowe Kolegium Odwoławczego w Siedlcach nie wskazywało, że skargi są źle 

przekazywane, pomimo że były przesyłane tylko przy piśmie przewodnim Przewodniczącej 

Rady Gminy. P. Olszewski zwrócił uwagę, że przy takim trybie nie zostanie zachowany 7 

dniowy termin przekazania skargi czy wniosku zgodnie z właściwością. Nie jest to codzienna 

sytuacja i nie wiadomo jakie będzie stanowisko Wojewody. 

Radny Sylwester Książek zawnioskował, aby Radca Prawny przedstawił 

merytoryczną treść skarg.  

Radca Prawny stwierdził, iż nie czuje się na siłach do zreferowania treści skarg, 

ponieważ skargi się przeplatają.  

Elżbieta Król, Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że Komisje obradowały 

nad uchwałami 5 godzin, poza tym Radni otrzymali treść wszystkich skarg i wniosków 

w materiałach na sesję i nie ma potrzeby ich przedstawiać.    

Radny Sylwester Bąkowski zauważył, że Rada nie jest władna do rozpatrzenia tych 

skarg i dlatego przekazuje je do rozpatrzenia wg właściwości. 

Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek, aby 5 kolejnych projektów uchwał 

w sprawie skarg głosować bez czytania ich treści i bez dyskusji.   

Wniosek został przyjęty 8 głosami za, przy 1 przeciw i 4 wstrzymujących się od 

głosowania.   
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    Następnie Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od 

głosowania podjęła uchwałę Nr XV/96/2016 w sprawie przekazania skargi, która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 13.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/97/2016 w sprawie w sprawie przekazania skargi, która stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

 

Ad 14. 

Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/98/2016 w sprawie w sprawie przekazania skargi, która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

Ad 15.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/99/2016 w sprawie w sprawie przekazania skargi, która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 16.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/100/2016 w sprawie przekazania skargi, która stanowi załącznik nr 

12 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 17. 

 Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o pytania 

do projektu uchwały.  

 Radca Prawny wyjaśnił, że kolejne punkty dotyczą projektów uchwał przekazujących 

wnioski, które wpłynęły do Rady Gminy do rozpatrzenia wg właściwości.  

Radny Andrzej Kowalczyk zgłosił wniosek, aby 4 kolejne projekty uchwał w sprawie 

wniosków głosować bez czytania ich treści.   

Wniosek został przyjęty 8 głosami za, przy 5 wstrzymujących się od głosowania.   

Rada Gminy 8 głosami za, przy 5 wstrzymujących się od głosowania przyjęła uchwałę 

Nr XV/101/2016 w sprawie przekazania wniosku, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 18.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 6 wstrzymujących się od głosowania przyjęła uchwałę 

Nr XV/102/2016 w sprawie przekazania wniosku, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 19.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 1 przeciw i 5 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/103/2016 w sprawie przekazania wniosku, która stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 20.  

Rada Gminy 7 głosami za, przy 6 wstrzymujących się od głosowania przyjęła uchwałę 

Nr XV/104/2016 w sprawie przekazania wniosku, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 
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Ad 21.  

 Artur Olszewski Radca Prawny wyjaśnił, że dwie kolejne uchwały są konsekwencją 

uchwał przekazujących skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  

 Radny Sylwester Bąkowski zgłosił wniosek o głosowanie projektu uchwały bez 

czytania jego treści. 

Rada Gminy 9 głosami za, przy 1 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/105/2016 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa radcy prawnemu do 

reprezentowania Rady Gminy Stanisławów przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym 

w Warszawie w sprawie skargi na nieudzielenie informacji publicznej, która stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

  

Ad 22.  

Rada Gminy 9 głosami za, przy 1 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosowania 

przyjęła uchwałę Nr XV/106/2016 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa radcy prawnemu do 

reprezentowania Rady Gminy Stanisławów przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym 

w Warszawie w sprawie skargi na nieudzielenie informacji publicznej, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad. 

 

Ad 23.  

Po otwarciu dyskusji w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła 

pisma, które wpłynęły do Rady Gminy. 

- Pismo Wojewody Mazowieckiego z dnia 29 stycznia 2016r. LEX-I.1410.3.2016.MZ w 

sprawie przekazania do SKO skargi [..] z dnia […] grudnia 2015r. – załącznik nr 19 do 

protokołu. 

Radca Prawny odczytał ww. pismo wraz z projektem odpowiedzi na to pismo i dodał, 

że intencją odpowiedzi było wykazanie, że Rada Gminy nie rozstrzygała skargi pod 

względem merytorycznym, tylko Przewodnicząca technicznie przekazała skargę do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego zgodnie z wolą skarżącego.  

Radny Sylwester Książek zawnioskował, aby pisma czytać w odpowiednim punkcie 

sesji, a nie dopiero w punkcie ,,Zapytania i wolne wnioski”. 

Następnie Rada Gminy jednogłośnie przyjęła treść odpowiedzi na pismo do 

Wojewody Mazowieckiego. 

- Sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego – załącznik nr 20 do protokołu. 

 Rada Gminy 6 głosami za, przy 7 wstrzymujących przyjęła sprawozdanie.  

- Pismo rodziców dzieci uczęszczających do Zespołu Szkolnego w Stanisławowie w sprawie 

zapewnienia opieki pielęgniarki w budynku Szkoły Podstawowej – załącznik nr 21 do 

protokołu. 

Andrzej Kowalczyk Przewodniczący Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa 

poinformował, że Komisja Społeczna podejmując wniosek kierowała się tym, że podczas 

dyskusji o służbie zdrowia Wanda Zdanowicz Dyrektor Szkoły Podstawowej stwierdziła, że 

współpraca z podmiotem sprawującym podstawową opiekę zdrowotną układa się dobrze. 

Zatrudnienie pielęgniarki, to duże koszty, poza tym musi być gabinet. Na razie Komisja 

proponuje korzystanie ze współpracy z przychodnią, a przy kolejnym przetargu należy 

dopilnować, żeby wszystkie szkoły były objęte opieką pielęgniarską. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała przegłosowanie wniosku, iż 

Rada Gminy zobowiązuje Wójta Gminy do rozeznania, w trakcie przygotowywania nowego 

przetargu na dzierżawę Ośrodka Zdrowia w Stanisławowie, możliwości zapewnienia opieki 

pielęgniarskiej na obecnym lub lepszym poziomie we wszystkich szkołach w Gminie. W 

odpowiedzi przedstawić obecną sytuację  
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  Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 wstrzymującym przyjęła powyższy wniosek.  Po 

czym Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o pozostałych pismach, które wpłynęły 

do Rady Gminy: 

- Uchwała Wa.82.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

z dnia 29 stycznia 2016r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu 

Gminy Stanisławów – załącznik nr 22 do protokołu. 

- Uchwała Wa.83.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

z dnia 29 stycznia 2016r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

określonego w uchwale budżetowej Gminy Stanisławów – załącznik nr 23 do protokołu. 

- Uchwała Nr 3.47.2016 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 2 

lutego 2016r. w sprawie orzeczenia o nieważności w części uchwały Nr XIII/79/2015 Rady 

Gminy Stanisławów z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji niepublicznym przedszkolom i innym formom wychowania 

przedszkolnego prowadzonym na terenie Gminy Stanisławów przez podmioty nienależące do 

sektora finansów publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystywania – załącznik nr 24 do protokołu.  

- Pismo Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Siedlcach informujące o przekazaniu 

Wojewodzie Mazowieckiemu pisma […] z dnia […] stycznia 2016r. celem załatwienia wg 

właściwości – załącznik nr 25 do protokołu. 

 Ponadto Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu wczorajszym do 

Rady Gminy wpłynęło pismo mieszkańca Stanisławowa o wykup części nieruchomości 

gminnej, położonej w Stanisławowie przy ul. Lubelskiej. Z uwagi na to, że pismo wpłynęło 

dzień przed sesją, komisje nie miały możliwości zapoznania się z nim. W związku z tym 

pismo zostanie rozpatrzone przez Komisje Rady Gminy przed kolejną sesją RG.  

Radny Andrzej Kowalczyk przyznał, że należy zająć się tą sprawą, aby uratować 

budynek. Radny nawiązując do sposobu realizacji przyłączy kanalizacyjnych w Retkowie i 

kosztów tych przyłączy przypomniał sytuację, która miała miejsce kilka lat temu w Ładzyniu. 

W momencie budowy sieci wodociągowej właścicielka jednej z nieruchomości nie potrafiła 

wskazać zadowalającej ją lokalizacji przyłącza i gmina nie mogła zrealizować przyłącza. Po 

jakimś czasie spadkobiercy kobiety zwrócili się o realizację przyłącza. Sprawa była 

rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną. Ostatecznie ustalono, że Gmina zwróci wpłacone 

środki na poczet przyłącza (cena ustalona ryczałtowo) plus odsetki. Spadkobiercy wyrazili 

zgodę na takie rozwiązanie. Za jakiś czas do Wójta wpłynęło pismo od spadkobierców 

informujące, że rezygnują ze zwrotu środków, ponieważ tych pieniędzy nie wystarcza na 

wykonanie przyłącza. W Retkowie przyłącza kanalizacyjne są realizowane wg nowych zasad, 

czyli koszt jest określany indywidualnie dla każdego przyłącza i dużo ludzi twierdzi, że ze 

względu na koszty są zmuszeni zrezygnować z przyłączy. 

 Następnie głos zabrała […], która poruszyła sprawę stanu ulicy Polnej w 

Stanisławowie. P. […] poinformowała, że mieszkańcy ul. Polnej wnioskują o ogłoszenie 

przetargu i przystąpienie do realizacji budowy ulicy bez względu na to, czy Gmina otrzyma 

dotację czy nie. Mieszkańcy uszkadzają samochody przez to, że są doły i błoto, trudno jest 

przejść ulicą.  

 Adam Sulewski Wójt wyjaśnił, że jest projekt ulicy Polnej, został złożony wniosek 

o dotacje z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i trzeba poczekać na rozstrzygnięcie, za 

ok. 2 miesiące Gmina otrzyma odpowiedź. Jeżeli nie otrzymamy dotacji, to inwestycję trzeba 

będzie zrealizować z własnych środków. Rozpoczynanie inwestycji teraz, kiedy nie wiadomo 

czy będą środki jest niekorzystne. 

  P. […] zapytała czy nie dałoby się przyspieszyć prac. Ta ulica odciążyłaby centrum 

Stanisławowa, ponieważ ruch częściowo zostałby przeniesiony na ul. Polną. Mieszkańcy 

obawiają się, że w związku z tym, że są projekty na inne drogi, to ul. Polna może nie zostać 

wybudowana. Poza tym zostało uszkodzonych kilka samochodów. 
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 Wójt zauważył, że koszt budowy ulicy wynosi 2.300.000 zł, dlatego należy poczekać 

na decyzję w sprawie dofinansowania. Jeżeli nie będzie dofinansowania, to wówczas 

zamierzamy coś zrobić. Po uzyskaniu ostatecznej odpowiedzi zostaną podjęte ostateczne 

kroki.  

 […] mieszkanka Stanisławowa zaproponowała budowę ulicy Polnej etapami, 

przyznała, że mieszkańcom chodzi o rozpoczęcie prac, bo czas ucieka.  

 Radny Andrzej Kowalczyk stwierdził, że jest wola Wójta, żeby zrealizować tę 

inwestycję i mieszkańcy nie powinni się obawiać. Nie można rozpoczynać prac przed decyzją 

w sprawie dofinansowania. Rozpoczynając inwestycję przed dofinansowaniem niewiele się 

zrobi. Radny wyraził nadzieję, że chociaż na 1 drogę Gmina dostanie dofinansowanie, a drugą 

zrealizuje z własnych środków. Wniosek na Wólkę Pieczącą był opracowany tragicznie i nie 

ma się co dziwić, że Gmina nie otrzymała dotacji. Radny przyznał, że ulicę Polną należy 

budować, bo tam jest bardzo trudna sytuacja.  

 Radny Zygmunt Ochman zwrócił uwagę, że Wieloletni Plan Inwestycyjny Gminy 

Stanisławów zdezaktualizował się, w związku z tym należy się nad nim pochylić i 

zdecydować, co Rada Gminy chce zrobić przez najbliższe 2 lata. Radny Ochman stwierdził, 

że w tej kadencji należy przynajmniej wybudować ulicę Polną. Następnie zobowiązał się do 

opracowania WPI. 

 Radna Elżbieta Król stwierdziła, że pieniądze wydane z budżetu gminy na budowę 

ulicy Polnej czy każdej innej nie będą zmarnowane. Mieszkańcy i Radni monitują o budowę 

ulicy Polnej, ponieważ jest ona w bardzo złym stanie i chociaż tę jedną ulicę w Stanisławowie 

trzeba wybudować.        

 Adam Sulewski Wójt Gminy wyjaśnił, że chodziło mu tylko o to, że jeżeli Gmina ma 

szansę na dofinansowanie, to trzeba starać się z tego skorzystać. Wójt przyznał, że rozumie 

mieszkańców, środki w budżecie są zarezerwowane i zależy mu na tym, żeby w tym roku 

rozpocząć tą inwestycję. 

 Radny Sylwester Bąkowski stwierdził, że Mieszkańcy Stanisławowa przybyli licznie 

na sesję, po to żeby Radni wsparli ich w tych działaniach i żeby p. Wójt określił, którą drogę 

wybiera do realizacji. Następnie p. Bąkowski zaproponował podjęcie poniższego wniosku. 

Pomimo braku dofinansowania z PROW, w 2016r. będzie realizowana budowa ulicy 

Polnej.   

Radny Andrzej Kowalczyk stwierdził, że na razie nie ma potrzeby zajmować takiego 

stanowiska, bo nie ma jeszcze dofinansowania, a powstanie tylko ferment i przyjdą 

mieszkańcy Wólki Pieczącej.  

Hanna Zielińska sołtys wsi Stanisławów poinformowała, że mieszkańcy przyszli po to, 

żeby otrzymać odpowiednio konkretną deklarację. 

Radny Sylwester Książek stwierdził, że oczekuje, żeby mieszkańcy zadeklarowali, że 

podczas budowy nie będzie protestów. 

Radny Sylwester Bąkowski stwierdził, że dla niego ul. Polna jest priorytetem, 

ponieważ droga w Wólce Pieczącej ma już podbudowę, a na ul. Polnej jest błoto. Rada 

powinna zająć stanowisko w tej sprawie. 

Radny Zygmunt Ochman zauważył, że stanowisko Rady będzie tylko sugestią dla 

Wójta i niewiele wniesie. Radny przyznał, że również opowiada się za tym, żeby rozpocząć 

procedurę przetargową. Jeżeli jest pełna zgodność, że ta ulica ma być w tym roku rozpoczęta, 

to procedurę przetargową można rozpocząć.  

Adam Sulewski wyjaśnił, że sprawa nie jest taka prosta, ponieważ w przetargu należy 

określić termin rozpoczęcia robót i jest to już jakieś zobowiązanie. W takim przypadku, jeśli 

Gmina nie rozpocznie robót wykonawca może Gminę zaskarżyć do sądu.   

Rada Gminy 8 głosami za, przy 5 wstrzymujących przyjęła wniosek zgłoszony przez 

Radnego Sylwestra Bąkowskiego. Głosowało 13 Radnych obecnych na sali obrad.  
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 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że nawet jeśli nie będzie dofinansowania, 

a środki w budżecie są zaplanowane, to inwestycję można etapować i zacząć coś robić. 

 […] zabierając głos stwierdził, że nie rozumie, o co chodzi z przesyłaniem jego skarg 

do Sądu Administracyjnego, a On nic o tym nie wie. Widzi chaos pojęciowy, Rada 

przekazuje sprawę Wójtowi. Wójt ma Radcę Prawnego i to jego sprawa, komu udziela 

pełnomocnictwa. […] zwrócił uwagę, że nie ma wniosku do Sądu w swojej sprawie. Poruszył 

również problem braku w Statucie Gminy regulacji dotyczących inicjatywy uchwałodawczej 

mieszkańców. Zapytał jaki wniosek, jaką ilością Radnych musi zostać przyjęty, żeby móc 

złożyć wniosek o inicjatywę uchwałodawczą. […] zaapelował również do Wójta i Rady 

Gminy, aby wypowiadali się w imieniu własnym a nie Gminy, bo Gmina to mieszkańcy, a nie 

Wójt i Radni.   

 Radca Prawny zabierając głos wyjaśnił, że Statut Gminy określa, kto posiada 

inicjatywę uchwałodawczą.  

 Następnie […] zabierając głos zapytał o liczbę Radnych, która posiada inicjatywę 

uchwałodawczą.   

 Radna Monika Uścińska poinformowała, że zgodnie ze Statutem inicjatywę 

uchwałodawczą posiada grupa 4 Radnych.   

 

 Wanda Zdanowicz Dyrektor Zespołu Szkolnego w Stanisławowie odnosząc się do 

sprawy zapewnienia opieki pielęgniarskiej w budynku Szkoły Podstawowe w Stanisławowie 

poinformowała, że rodzice zawnioskowali o gabinet pielęgniarki szkolnej, ponieważ jedno 

dziecko jest chore na cukrzycę. Nie jest to efekt niezadowolenia, rodzicom chodzi po prostu 

o to, że jest to dodatkowy problem związany z chorobą dziecka. 

 

 Marek Gut Sołtys wsi Wólka Czarnińska zapytał, na jakim etapie jest sprawa biletów 

autobusowych dla uczniów. 

 Janusz Wieczorek Dyrektor Samorządowego zespołu Oświatowo-Wychowawczego 

poinformował, że w chwili obecnej jest przygotowywany regulamin kryteriów, które w jakiś 

sposób uregulują sprawę zakupu biletów. Jest też przygotowywany przetarg na zakup biletów 

w przedsiębiorstwie, które będzie przewoziło uczniów. Celem osiągnięcia niższych cen, 

przetargiem zostanie objęta cała Gmina. Od przyszłego roku zmieniają się przepisy w 

zakresie transportu drogowego i nastąpią duże zmiany w tym temacie. W niedługim czasie 

Powiat będzie przyjmował plan transportu drogowego dla terenu całego powiatu mińskiego. 

 Radny Zygmunt Ochman poprosił o deklarację czy termin 1.04.2016r. jest realnym 

terminem do zorganizowania zakupu biletów dla uczniów.  

 Dyrektor Wieczorek zapewnił, że jest to realny termin.  

 Sołtys wsi Wólka Czarnińska zaapelował, aby nie kierować się tylko odległością 

miejsca zamieszkania dziecka od szkoły, ale również bezpieczeństwem. 

 Leonard Zdanowicz Radny Rady Powiatu Mińskiego poinformował, że musi zostać 

uchwalony plan transportowy powiatu z uwagi na to, że przewoźnik, który wygra przetarg 

będzie mógł się ubiegać o dopłaty do biletów ulgowych np. dla uczniów i studentów. 

Kwestia, którą jest zainteresowany p. Gut, zostanie ujęta w planie.   

 Hanna Zielińska Sołtys Stanisławowa zapytała o kroki podjęte przez Radę Gminy 

w kierunku utworzenia ścieżki rowerowej wzdłuż drogi nr 50.   

 Leonard Zdanowicz wyjaśnił, że była próba zorganizowania spotkanie z zarządcami 

drogi nr 50 i 637 w sprawie bezpieczeństwa na tych drogach, ale nastąpiła zmian władz i 

należy jeszcze troczę poczekać. Radny Powiatowy zapewnił, że na pewno do takiego 

spotkania dojdzie. Trudno jednak przewidzieć, jaka będzie decyzja. Należy również dążyć do 

tego, żeby droga 637 została wyremontowana do miejsca planowanej obwodnicy 

Stanisławowa. 
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 Hanna Zielińska zapytała, czy Rada Gminy nie może wystosować pisma w tej sprawie 

do Zarządu Dróg. 

 Leonard Zdanowicz stwierdził, że temat należy dopracować tak, żeby doszło do 

skutku spotkanie i żeby efekt był korzystny dla Gminy. 

 Przewodnicząca Rady Gminy przyznała, że sprawa bezpieczeństwa na drodze nr 50 

jest bardzo ważna. Władze Gminy powinny zabiegać o to, żeby bezpieczeństwo pieszych 

i rowerzystów poruszających się wzdłuż drogi nr 50 zostało zapewnione. W tej chwili jest 

tam niebezpiecznie i należy mieć ten problem na uwadze.             

[…] stwierdził, że jest chaos informacyjny jeśli chodzi o pisma do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego i poprosił o informację w tej kwestii. 

Artur Olszewski Radca Prawny wyjaśnił, że wychodząc naprzeciw […] w każdej 

uchwale w sprawie przekazania skargi czy wniosku został zawarty zapis o przekazaniu 

uchwały skarżącemu.  

 […] zauważył, że są zgłaszane wnioski i nic się z nimi nie dzieje, kto ma się tym 

zająć? W nawiązaniu do stwierdzenia Radnego Andrzeja Kowalczyka, że wniosek o dotację 

na budowę drogi w Wólce Pieczącej został opracowany fatalnie, […] zapytał kto 

przygotowywał wniosek, kto go podpisał i kto za to odpowiada? 

 Radca Prawny wyjaśnił, że odpowiedzialny jest Wójt. 

Adam Sulewski Wójt stwierdził, że Gmina nie poniosła z tego tytułu żadnej straty ani 

kosztów. Wniosek otrzymał mało punktów z uwagi na brak elementów bezpieczeństwa. 

W poprzednich latach również można było składać wnioski o środki na drogi z tzw. 

,,Schetynówki”, ale nikt tego nie robił. W projekcie budowy drogi rzeczywiście nie było 

elementów bezpieczeństwa, ale ten projekt został opracowany kilka lat temu przez poprzednie 

władze. Wniosek o dotację był przygotowywany przez pracownicę urzędu gminy, która 

pracuje w urzędzie od kilku lat i wcześniej nie było uwag do jej pracy. W tym roku można ten 

projekt trochę zmienić i spróbować jeszcze raz wystąpić o dotację. 

[…] zauważył, że chyba po zmianie władzy, ktoś pochylił się nad tym projektem i 

przejrzał go. […] zapytał, dlaczego nie złożono wniosku o zmianę projektu? 

Wójt wyjaśnił, że z góry nie wiadomo, jakie w danym roku będą programy, jakie 

kryteria będą najwyżej punktowane, a projektu nie da się zmienić w miesiąc.  

 

Po czym Grzegorz Słowik sołtys wsi Mały Stanisławów zapytał o budowę chodnika 

przy ul. Warszawskiej w Stanisławowie do Małego Stanisławowa przy drodze 637.  

Wójt wyjaśnił, że droga 637 będzie robiona etapami, w tym roku od Sulejówka do 

granic gminy. Przy modernizacji drogi na odcinku przez Gminę będziemy się starać o 

uwzględnienie wniosku o ten chodnik i dodatkowy przystanek. 

 

Radny Sylwester Książek poprosił o informację na temat kontroli w urzędzie gminy. 

Adam Sulewski Wójt stwierdził, że coraz trudniej jest pozyskać środki na różne 

zadania i te dotacje są kontrolowane. Wójt poinformował, że ostatnio odbyła się kontrola 

wydawanych zezwoleń na alkohol. P. Sulewski dodał, że kontrole są coraz częstsze.              

             

Ad 24. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów zawartych w porządku obrad Elżbieta Król  

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XV sesję Rady Gminy Stanisławów. 

 

 

Protokołowała                      

 

           Hanna Pietrzyk      

 


